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CINEMANÍA zinema aldizkariak Tom
Hardy aktoreak, Mad Maxeko protagonis-
tak, prentsaurreko batean LGTB aldizkari
bateko kazetari batekin izandako tirabira-
ren bideo bat eskegi du. Hau izan zen
euren arteko elkarrizketa: 

– Kazetaria: Pelikulan [Legend] zure per-
tsonaia, Ronnie, bere sexualitatearen ingu-
ruko jarrera oso irekia du [bisexuala da].
Iraganean emandako elkarrizketen arabe-
ra, zure sexualitateak anbiguoagoa dirudi
ordea. Pertsona ospetsuek euren sexualita-
teari buruz hitz egitea zaila dela esango
zenuke?

– Tom Hardy: Zer demontreri buruz ari
zara?

– K.: Orain dela urte batzuk Attitude
aldizkarian izan zenuen elkarrizketari
buruz [gizonekin sexu harremanak izan
zituela esaten zuen, baina ez dela gustuko-
en duena].

– T.H.: Baina zein da zure galdera?
– K.: Ea uste duzun, ospetsuentzat

euren sexualitateari buruz hitz egitea zaila
den.

– T.H.: [Ironia doinuz] Ez dut uste
ospetsuentzat euren sexualitateari buruz
hitz egitea zaila denik. Nire sexualitateari
buruz galdetzen ari zatzaizkit? 

– K.: Noski.
– T.H.: Zergatik? [kazetariari erantzu-

ten utzi gabe] Eskerrik asko.

Pikarako Facebook orrialdean bideoa
partekatu genuen eta 657 atsegin dut jaso
zituen. Komentario gehienek aktorea txa-
lotzen zuten: inori ez zaiola inporta nore-
kin oheratzen den. Niri, ordea, ez zitzai-
dan erreakzio hori batere gustatu.

Hona hemen nire argudioak: 
– Testuinguru argi bat dago: kazetaria

LGTB aldizkari batekoa da, Hardyren per-

tsonaia bisexuala da eta bera ere bere zale-
tasunei buruz ari izan da hedabideetan.
Gainera, Toronton Ellen Page bere neska-
lagunarekin alfonbra gorrian agertu izana
albiste izan zen.

– Ospetsuentzat erraza balitz euren
sexualitateari buruz hitz egitea, “armairu-
tik atera” esaerak zentzua galduko luke eta
Page ez zen albiste izango. Erantzun
horrek LGTB artistekiko elkartasun urria
adierazten du.

– Sexualitatea ez da gai intimoa. Hete-
rosexualentzat zeharo publikoa da nor
maite duten, nor desiratzen duten, zein
familia eredu eraikitzen duten. Arlo sexua-
fektiboak garrantzi handia du eta hetero-
sexuala ez izateagatik sekretuak gordetzen
eta hitzak neurtzen ibili behar izana indar-
keria era bat da. 

– Kazetari berberak Page, Evan Rachel
Wood eta Susan Sarandon aktoreak elka-
rrizketatu zituen eta hirurek jarrera jatorra
izan zuten, armairuei, bifobiari buruz
edota genero rolei buruz gustura hitz egin
zuten. James Francok, ordea, aurreko
batean gay kulturari buruzko galdera bat
arbitrarioa zela esan zuen eta ez zekiela zer
erantzun. Zergatik Franco eta Hardy ez
dira horrelako galderak lasaitasunez eran-
tzuteko gai? Homofobiak gizonen genero-
aren polizia bezala funtzionatzen duelako.
Gizonek bere gizontasuna etengabe froga-
tu behar dute, marikoia izatearen susmo-
pean ez jartzeko. Hori da maskulinotasun
hegemonikoaren urrezko legea.

Cinemaníako albistean diote kazetariak
aktorea “estutu” nahi zuela, marikoi iza-
tea, pentsaera matxistaren arabera, sasi
gizona, kasik emakumea izatea baita.
Hardyk bere ospea aprobetxatu zezakeen
sexu askatasunaren eta aniztasunaren alde
egiteko; artista gay, lesbiana, bisexual eta
transexualen adorea txalotzeko; erreferen-
te anitzen beharra onartzeko, (Andrea
Momoitiori irakurri diodan metaforari
jarraituz) zinema heterosexualen ispilu
baita. Hardyren erreakzio ozpina ikusita,
badirudi hau guztia ez duela ulertu, ezta
homofobiaren mamua astindu ere. Tira,
Hardy, ez estutu, aurkituko ditugu zu
baino ispilu ederragoak. n

Tom Hardyren intimitatea
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